
   Protokół Nr XX/08
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 28 lutego 2008 roku

Otwarcie obrad – godz. 1508

Zamknięcie obrad – godz. 2005

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM stwierdził,  że  obrady  są  prawomocne –  w sesji 
uczestniczyło 13 radnych (lista obecności radnych, oraz lista obecności sołtysów i gości zaproszonych 
stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radną Stefanię Radomińska.

Ad. 4
 Przewodniczący RM – zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 31 stycznia 2008 roku:

Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do  głosowania  nad  jego 
przyjęciem:
głosowało 13 radnych:   za – 13   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

 Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym porządku 
obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz wniósł o wprowadzenie załączników do: 
 DRUK Nr 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2008 rok
 DRUK Nr 8 w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy Radków na lata 
2008 – 2012” 
Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z  uwzględnieniem 
propozycji zgłoszonej przez Burmistrza:
Głosowało 13  radnych:   za – 13     przeciw  - 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 6

Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie za rok 2007

Rafał Chorzewski - Dowódca Jednostki Ratowniczo - Gaśniczej w Nowej Rudzie – złożył informacje 
oceny stanu bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Radków w zakresie działań należących do 
Państwowej Straży Pożarnej – informacja stanowi załącznik do protokołu.



J. Gorczycki – odniósł się do przedstawionej informacji w kwestii wypalania traw, radny zapytał czy 
podpalanie traw jest skutkiem wprowadzenia diet za gaszenie dla strażaków.

R. Chorzewski – wyjaśnił, że jest to przestępstwo i nie spotkał się z czymś takim, dieta jest zbyt niska, 
aby strażak ryzykował napiętnowanie publiczne i został oskarżony o przestępstwo. Jednak stanowczo 
nie może zaprzeczyć, że takie incydenty nie mają miejsca.   

L. Doroszewski – Komendant Straży Miejskiej w Radkowie – złożył informacje o stanie bezpieczeństwa 
publicznego na terenie Gminy Radków w zakresie zadań należących do Straży Miejskiej - informacja 
stanowi załącznik do protokołu.

Przemysław Lis – przedstawiciel Straży Granicznej w Kudowie Zdroju – złożył informację oceny stanu 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Radków w zakresie należącym do zadań 
Straży Granicznej – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący RM podziękował zaproszonym gościom za złożenie sprawozdań i o godz. 1545 ogłosił 
10 minutową przerwę.

Burmistrz – odczytał fragment zapisu w przesłanym przez Komendanta Komisariatu Policji w Nowej 
Rudzie sprawozdaniu z Oceny Stanu Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o współpracy Policji ze 
Strażą Miejską, z którym się nie zgadza. Burmistrz nie pozwoli, aby Straż Miejska była wykorzystywana 
do współpracy ze wspólnym patrolem z Policją i zaniedbywała swoje obowiązki na terenie gminy. 
Burmistrz uważa, że jako gmina stworzyła dobre warunki dla Policji, budując posterunek i dopłacając do 
samochodu. Burmistrz prosi Przewodniczącego RM i Radę, aby wniosek przemyśleć i przedyskutować. 

B. Siemczonek – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego 
odczytała opinię Komisji do przedstawionych sprawozdań o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego w gminie za rok 2007 (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. 7

Burmistrz – odczytał komunikat Burmistrza Miasta i Gminy do rolników w sprawie składania wniosków i 
faktur o zwrotu pieniędzy na zakup oleju opałowego. Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac w 
okresie międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu)

W trakcie sprawozdania Burmistrza o godz. 1613 liczba radnych zwiększyła się do 14 – na sesję przybył 
radny B. Kuczyński.

A. Kukurba – poprosił Burmistrza o dodatkowe wyjaśnienie w sprawie zapisów w Statucie w § 1,§ 118 i 
§ 119 o zasadach dostępu obywateli do dokumentów Organu Gminy Radków. Radny będąc w UMiG 
Radków zwrócił się do pracownika Urzędu o wydanie ksero dokumentów zezwalających na wycięcie 
drzew na basenie, pracownik poinformował radnego, że musi złożyć pisemny wniosek do Burmistrza o 
wydanie takiej decyzji. Radny uważa, że powinien mieć dostęp do dokumentów a Burmistrz przed 
radnymi nie powinien mieć tajemnic.  

Burmistrz – wyjaśnił, że nie Burmistrz zaniechał dyżurów radnych w Urzędzie a radnych przyjmuje o 
każdej porze poza kolejnością. Dostęp do dokumentów urzędowych w UMiG jest zgodny z zapisami w 



Statucie, pracownik przekazuje wniosek do Burmistrza o wydanie decyzji. Burmistrz nie ma żadnych 
tajemnic udziela wszystkich informacji. 

A. Kukurba – zapytał, po co w Urzędzie znajduje się Biuro Rady, jako radny i Przewodniczący Komisji 
zwrócił się do Biura Rady o wydanie dokumentów, których też nie otrzymał.

Burmistrz – wyjaśnił, że Przewodniczący RM kieruje pracą Rady organizacją pracy Rady i Radnych 
oraz, że jest to oddzielna procedura.

J. Pabian – chodzi o uściślenie zapisu w Statucie, jest zapisane, że osoba zainteresowana zwraca się z 
wnioskiem pisemnym lub ustnym, a z wypowiedzi Burmistrza wynika, że tylko z wnioskiem pisemnym.

Burmistrz – wyjaśnił, że wniosek złożony przez petenta na piśmie potwierdza wiarygodność informacji, 
wiarygodność osoby oraz uzyskania informacji. Forma pisemna obliguje pracownika do rzetelności i 
udzielenia pełnej informacji.

J. Gorczycki – odczytał fragment ze Statutu o ochronie danych osobowych, radny uważa, że w 
omawianej sprawie nie dotyczy to ochrony danych osobowych.

Burmistrz – zapytał Przewodniczącego RM czy dyskusja jest na temat odczytanego sprawozdania, czy 
o tym, co kto chce. 

Z. Sokołowska – Kulas – Radca Prawny – wyjaśniła, że sprawa dotyczy dokumentu Organu, który 
został wydany przez UMiG a nie dotyczy dokumentu, które wydały inne Organy. 

Ad. 8

Burmistrz – złożył sprawozdanie MGKRPA z działalności i wydatkowania środków finansowych z wpłat 
za zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 2007 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

O godz. 1721 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1735

S. Hajłasz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zgodnie z ramowym planem pracy na 2008 rok złożył 
sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli z celowości wydatkowania środków finansowych za 
zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 2007(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM poprosił o głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania przedstawionego przez 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej:  
Głosowało 14 radnych: za – 13  przeciw – 0    wstrzymało się – 1.

Przewodniczący RM poprosił o głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania MGKRPA z działalności i 
wydatkowania środków finansowych z wpłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 2007 
złożonego przez Burmistrza:
Głosowało 14 radnych: za – 13  przeciw – 0    wstrzymało się – 1.



Ad. 9

DRUK NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2008 rok

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
B.  Kuczyński  –  Komisja  Spraw Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 zmieniający uchwałę Nr VII 34/03 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 26 marca 2003 
roku w sprawie przystąpienia Miasta i Gminy Radków do Stowarzyszenia „ Lokalna Organizacja 
Turystyczna Ziemi Kłodzkiej” 

Burmistrz – poprosił o przyjęcie projektu uchwały zgodnie z uzasadnieniem, przyjąć kandydaturę Pana 
Marka Niewiadomego na przedstawiciela Stowarzyszenia.

 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
B.  Kuczyński  –  Komisja  Spraw Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14   radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Przewodniczący RM – odczytał pismo Starostwa Powiatowego w sprawie zaopiniowania projektów 
uchwał Rady Powiatu Kłodzkiego.

DRUK NR 3 w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie 
przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki 



Zdrowotnej w Kłodzku poprzez likwidację Zakładu Pielęgnacyjno – Opiekuńczego oraz Szpitala 
Rejonowego w Dusznikach Zdroju z oddziałem: chorób wewnętrznych i pediatrycznym; izbami 
przyjęć: pediatryczną, ogólną i chirurgiczną; blokiem operacyjnym, pracownią kolonoskopii, salą 
cytostatyków,  pracownią  diagnostyki  laboratoryjnej  i  obrazowej;  przychodnią  podstawowej 
opieki zdrowotnej oraz poradni ginekologiczno – położniczej w Szczytnej

Burmistrz  –  pozostawił  do  kompetencji  Rady  podjęcie  projektów  uchwał,  poprosił  Przewodniczącą 
Komisji  Zdrowia, Spraw Społecznych i  Porządku Publicznego o przedstawienie opinii  wypracowanej 
przez Komisję w sprawie projektów uchwał Rady Powiatu Kłodzkiego.

B.  Siemczonek  –  Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
odczytała opinię wypracowaną przez Komisję Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego w 
sprawie projektów uchwał Rady Powiatu Kłodzkiego (opinia stanowi załącznik do protokołu).

 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie trzech przedmiotowych 
projektów uchwał:

A. Kukurba – zapytał czy Przewodnicząca Komisji Zdrowia zapraszała na posiedzenia komisji Starostę 
lub  inną  osobę  ze  Starostwa  gdyż  są  to  poważne  sprawy,  radny  zaproponował  też  Radnym 
Powiatowym o ustosunkowanie się do zagadnienia.

B. Siemczonek – wyjaśniła, że nie zapraszała na posiedzenia Komisji Starosty, ponieważ z tematem 
Służby Zdrowia jest bardzo mocno zapoznana, gdyż uczestniczy w sesjach powiatowych i ma kontakt z 
Komisją Zdrowia w powiecie.

Z. Szkretka – Radny Powiatowy – wyjaśnił, że projekt uchwały jest gotowy jednak nie może odnieść się, 
co  Rada  w  Kłodzku  uchwali,  muszą  zasięgnąć  opinii  innych  organów.  Poinformował,  że  na  sesji 
powiatowej szeroko omawiano Program Restrukturyzacji Służby Zdrowia w Powiecie Kłodzkim, radny 
zgłosił wniosek o restrukturyzacji pogotowia, który przewiduje podstację pogotowia w Radkowie.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna negatywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  negatywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
B.  Kuczyński  –  Komisja  Spraw Gospodarczych  i  Rolnictwa  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  negatywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14    przeciw – 0  wstrzymało się – 0.

DRUK NR 4 w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie 
przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki 
Zdrowotnej w Kłodzku poprzez likwidację następujących komórek organizacyjnych w Szpitalu 
Rejonowym  w  Nowej  Rudzie:  bloku  operacyjnego,  oddziału  intensywnej  opieki  medycznej, 
oddziału  chirurgii  ogólnej,  oddziału  ginekologiczno  –  położniczego,  oddziału  intensywnego 
nadzoru kardiologicznego, poradni stomatologicznej 



 Przewodniczący RM – poprosił o głosowanie nad projektem uchwały:

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0     wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie 
przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki 
Zdrowotnej  w  Kłodzku  poprzez  likwidację  Szpitala  Rejonowego  w  Lądku  –  Zdroju  przy  ul. 
Kłodzkiej 30 i 33 wraz z komórkami organizacyjnymi: poradni (gabinet) lekarza POZ, poradnia 
pielęgniarki  środowiskowej,  oddział  chorób  wewnętrznych,  izby  przyjęć,  poradnia  chirurgii 
ogólnej, pracownia rentgenodiagnostyki ogólnej, pracownia diagnostyki obrazowej, pracownia 
diagnostyki laboratoryjnej, pracownia USG, pracownia gastroskopowa

 Przewodniczący RM – poprosił o głosowanie nad projektem uchwały:

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0    wstrzymało się – 0.

DRUK NR 6 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości rolnych w drodze 
bezprzetargowej

Burmistrz – poprosił o przyjęcie propozycji, gdyż temat był szeroko omawiany na komisjach.

 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.
B.  Kuczyński  –  Komisja  Spraw Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.
M.  Gancarski  -Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7 zmieniający uchwałę Nr XVIII/88/07 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 29 grudnia 
2007 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych obowiązujących na terenia 
Miasta i Gminy Radków.

Burmistrz – wszystkie pytania prosi kierować do Dyrektora GZUP..

M.  Pejski  –  wyjaśnił,  że  zostały  przyjęte  trzy  stawki  za  odbieranie  odpadów  komunalnych  oraz 
opróżniania szamb bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości, co 



zostało  unieważnione  przez  Wojewodę  Dolnośląskiego  z  uwagi  na  przekroczenie  kompetencji 
dopuszczalnych kryteriów. W związku z powyższym proponuje się wprowadzenie górnej stawki netto 
bez zróżnicowania w wysokości 26,80 zł/m3 . 
 
Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna  nie wypracowała stanowiska w przedmiotowy projekt uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.
B.  Kuczyński  –  Komisja  Spraw Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.
M. Gancarski  -Komisja Budżetu,  Planowania i  Mienia Komunalnego nie wypracowała stanowiska w 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 12  przeciw – 0   wstrzymało się – 2.

 
DRUK NR 8 w sprawie uchwalenia „ Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy Radków na 
lata 2008 – 2012”.

Burmistrz – zaproponował przyjęcie projektu uchwały w wersji, jaka została przedstawiona, która będzie 
umożliwiała pozyskanie środków z programu transgranicznego. 

 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.
B.  Kuczyński  –  Komisja  Spraw Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.
M.  Gancarski  -Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 9 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia gminy Radków do nowo tworzonej Spółki z 
ograniczoną odpowiedzialnością

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  podjęcie  uchwały  jest  niezbędne  do  celu  realizacji  „Centrum  Pielęgnacji, 
Terapii,  Rehabilitacji  i  Edukacji”,  uchwała  pozwoli  na  rozmowy z partnerami,  gwarantuje  minimalny 
udział gminy około 5% w kapitale spółki.



 Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu 
uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.
B.  Kuczyński  –  Komisja  Spraw Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.
M.  Gancarski  -Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Przewodniczący RM o godz. 1825 ogłosił przerwę.
O godz. 1839 wznowiono obrady sesji.

Ad. 10 

A. Kukurba – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki:
 złożył wniosek do Przewodniczącego RM o wszczęcie procedury weryfikacyjnej decyzji w 

sprawie wyciętych drzew na basenie, czy ich wycięcie jest zgodnie z decyzjami wydanymi 
przez Starostwo Powiatowe, co się stało z drzewem i na jaki cel zostało przeznaczone.

Radny poinformował, że był na basenie – boisku sportowym w Radkowie i zauważył, że:
 stan ogrodzenia jest bardzo zły i wymaga naprawy 
 domek na boisku sportowym w którym przechowywany jest sprzęt sportowy jest bardzo 

zniszczony
 pomieszczenia dla zawodników rezerwowych są zniszczone
 boisko sportowe wymaga zwałowania i obsiania trawą, jest polecenie o założenie barierki 

wzdłuż boiska
 Dyrektor GCKSiT zobowiązał się do przedstawienia na piśmie dokumentu nakazującego 

rozbiórkę trampoliny i zjeżdżalni na basenie – nie złożył wyjaśnienia 
 kosiarka która została oddana do naprawy do dnia dzisiejszego nie ma jej na stanie
 brak zabezpieczenia przed włamaniem oraz oświetlenia i stróża w motelu na basenie
 radny słyszał o likwidacji basenu, zapytał czy jest do prawda

Radny uważa, że Dyrektor GCKSiT w Radkowie przejmując boisko sportowe powinien zadbać o stan 
boiska i utrzymanie obiektów sportowych, gdyż posiada duże środki finansowe na utrzymanie Klubów 
Sportowych. Radny prosi Burmistrza o wyjaśnienie i ustosunkowanie się do przedstawionych pytań.

Burmistrz – poinformował, że na liczne pytania odpowie na piśmie. Burmistrz odniósł się do basenu, 
wyjaśnił, że basenu w Radkowie nie ma już od piętnastu lat nie spełnia on żadnych norm. Jest potrzeba 
wybudowania nowego basenu z nowoczesnymi obiektami jednak, aby zaprojektować nowy obiekt 
potrzebne są duże nakłady finansowe, których nie ma. 

A. Kukurba – uważa, że poprzednik Burmistrza i Kierownik OSiR-u doprowadzili do dewastacji basenu, 
zapytał Burmistrza co zrobi z basenem jak nie będzie pieniędzy.  



Burmistrz – wyjaśnił, że nie będzie odbudowy basenu, bo złamałby swój charakter i zasady, jeżeli będą 
środki basen zostanie odbudowany, jeżeli nie to nie zostanie uruchomiony, aby nie doszło do tragedii. 
Jeżeli będą środki na jego odbudowę to basen będzie wyglądał jak nowe obiekty oddane do użytku na 
terenie gminy. Burmistrz osobiście zajmie się zbadaniem wycinki drzew a na inne pytania odpowiedzi 
udzielą pracownicy..

O godz. 1900 z obrad sesji  wyszła radna B. Kopalko.

J. Gorczycki – zapytał Burmistrza:
 czy byłaby możliwość oddania świetlicy środowiskowej w Tłumaczowie Radzie Sołeckiej
 kiedy nastąpi oznakowanie trasy rowerowej w stronę Sonova.

Burmistrz – wyjaśnił, że oznakowanie ścieżki rowerowej w stronę Sonov nastąpi wiosną br, odnośnie 
świetlic środowiskowych Burmistrz nie widzi problemu, aby zostały przejęte przez Rady Sołeckie.

J. Gorczycki – jako radny nie wie czy świetlica środowiskowa działa w Tłumaczowie, jest potrzeba 
większej reklamy, ogłoszeń na tablicach, że takie świetlice działają. 

J. Pabian – zwrócił się do Radnych Powiatowych w sprawie usunięcia pomnika upamiętniającego 
wdzięczność dla żołnierza Armii Radzieckiej w Kłodzku. Radny zapytał czy Panowie podejmą działania 
w pozbyciu się upiorów przeszłości. Radny interweniował już w tej sprawie w powiecie jednak pomnik 
dalej stoi. 

Z. Szkretka – Radny Powiatowy – wyraził wolę poparcia.

Ad. 11
Nie wniesiono

Ad. 12

Przewodniczący –poinformował, że do Rady Miejskiej w Radkowie wpłynęły następujące pisma:
1. pismo do Burmistrza z zaproszeniem od Burmistrza Pniew na spotkanie w dniach 16-19 maja 

2008 roku, wytypowanie czterech radnych przełożono na następną sesje  

2. pismo Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej we Wrocławiu dotyczące opracowania 
dokumentacji do wniosku o dofinansowanie z Funduszu Spójności przedsięwzięcia „Ochrona 
od powodzi Kotliny Kłodzkiej”

3. odpis wyroku w sprawie oddalenia skargi Stanisława Butryma na uchwałę Nr XX/172/04 Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 30 kwietnia 2004 roku

4. odpis wyroku w sprawie oddalenia skargi Stanisława Butryma na uchwałę Nr XLVIII/401/06 
Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 27 stycznia 2006 roku

5. pismo M. Jagódki dotyczące opłat adiacenckich i odpowiedz Burmistrza do Przewodniczącego 
RM w sprawie opłat adiacenckich.



Przewodniczący RM – zaprosił radnych do dyskusji nad odpowiedzią.

S. Hajłasz – proponuje odpowiedz przegłosować i wysłać v-ce Staroście. Radny nie rozumie 
postępowania Pana Jagódki, który uważa, że Burmistrz Radkowa nie chce pieniędzy ze Starostwa, 
dlatego należy wysłać odpowiedz do Klubów i Przewodniczącego Rady w Kłodzku, aby dowiedzieli się, 
co v-ce Starosta robi. 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie przyjęcie przez Radę wyjaśnienia Burmistrza:
Głosowało 13 radnych:  za --  12    przeciw – 0     wstrzymało się – 1-  wniosek został przyjęty.

S. Hajłasz – przypomniał, że jego wniosek był wyraźny, wysłać odpowiedz Panu Jagódce i innym 
instytucjom.

T. Wielgus – Radny Powiatowy – poinformował, że pismo M. Jagódki skierowane do Przewodniczącego 
RM w Radkowie będzie rozpatrywane na Klubie Radnych PIS w Kłodzku.

Przewodniczący RM – zapytał obsługę prawną czy jest możliwość wysłania pisma wszystkim. 

Z. Sokołowska - Kulas –Radca Prawny - wyjaśniła, że przedstawiony wniosek radnego S. Hajłasza 
można przesłać odpowiedz do wiadomości innym instytucjom.

Burmistrz – wyjaśnił, że sprawa jest trudna i złożona, przepis jest niejasny, ponieważ wydanie decyzji o 
ustaleniu opłaty adiacenckiej przewiduje się w terminie do trzech lat, Burmistrz wydał decyzje w 
terminie, którą Starostwo zaskarżyło, do SKO. Jednak Kolegium nie odniosło się do zarzutów 
poruszanych przez Starostwo, ale zajęło stanowisko wynikające z interpretacji Sądu Administracyjnego, 
który w swoich wyrokach interpretuje trzyletni termin nie jako termin na wydanie decyzji, ale jako termin, 
w którym decyzja ustalająca opłatę adiacencką winna stać się ostateczna. Burmistrz złożył pismo do 
Ministerstwa Infrastruktury o sprecyzowanie terminu, jaki ma na wydanie decyzji ustalających opłaty 
adiacenckie, Burmistrz przyjmuje trzyletni termin jako termin na przeprowadzenie procedury ustalenia 
opłaty adiacenckiej i wydanie stosownej decyzji, a nie czasu, w którym taka decyzja winna stać się 
ostateczna. 

J. Pabian – zapytał Burmistrza, co z budynkiem po Straży Granicznej na przejściu w Tłumaczowie. 
Radny zwrócił się Radnych Powiatowych w sprawie usunięcia pomnika w Kłodzku oczekując 
jednoznacznej odpowiedzi czy podejmą się odpowiednich działań, bo kiedy Rada Miejska w Radkowie 
wystąpiła z odpowiednim apelem do Rady Miejskiej w Kłodzku nie otrzymała odpowiedzi. Radny liczy, 
że wystąpienie władz Powiatu Kłodzkiego do Rady Miejskiej w Kłodzku nie zostanie zignorowane. 

Burmistrz – wyjaśnił, że zostały złożone wnioski do Wojewody i Zarządu Przejść Granicznych w Jeleniej 
Górze sygnalizujące zamiar przejęcia budynku do zasobów gminy z zamiarem stworzenia przedszkola 
z grupą żłobkową, przedszkola i szkoły z oddziałami integracyjnymi z nauką języka czeskiego. Jednak 
ostatecznym organem decydującym o formie i sposobie przekazania nieruchomości jest Starostwo 
Powiatowe w Kłodzku, mamy obiecane przejęcie kabin i wiaty znajdujących się na placu przejścia 
granicznego.

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie przyjęcie odpowiedzi Burmistrza jako odpowiedz Rady 
Miejskiej z poszerzenie odpowiedzi do Rady Powiatu w Kłodzku:
Głosował 13 radnych:   za – 11   przeciw – 0     wstrzymało się – 2 – wniosek został przyjęty.



J. Gorczycki – zwrócił się z apelem do radnego T. Wielgus, aby naciskał w Starostwie i Zarządzie 
Powiatowym w sprawie przekazania budynków na przejściu granicznym. Radny uważa, że mieszkańcy 
Tłumaczowa aktywnie działają i potrzebują nowych pomieszczeń. 

Z. Szkretka - popiera radnego J. Pabiana oświadczając publicznie, że zajmie się sprawą. Poinformował, 
że odbędzie się spotkanie Komisji Bezpieczeństwa na terenie Radkowa, która zapozna się z 
problemami gminy. Radny opowiedział o polityce Powiatu Kłodzkiego i uchwałach Rady Powiatu 
Kłodzkiego oraz o Służbie Zdrowia w powiecie, która jest nieadekwatna do potrzeb społeczeństwa. 
Radny podziękował v-ce Burmistrz za istniejące Przedszkole w Tłumaczowie wierząc, że Tłumaczów 
będzie się rozwijał a życzeniem radnego jest, aby, w Tłumaczowie powstało Centrum Integracji 
Międzynarodowej.. 

Ad. 13

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknęła XX sesję Rady Miejskiej w Radkowie.

   Protokołowała:
 Lucyna Połowczuk


	Ad. 2
	Ad. 3
	Ad. 4
	Ad. 5
	Ad. 6

	Ad. 7
	Ad. 8
	Ad. 9
	DRUK NR 1 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2008 rok
	DRUK NR 8 w sprawie uchwalenia „ Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy Radków na lata 2008 – 2012”.


